
 
18.12.2017 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

1. Hvis man som misbruger af alkohol og stoffer ønsker, at komme i behandling skal borgerne da 

stadigvæk betale for deres behandling? 

2. De borgere der er bosiddende i Nuuk og som har besluttet at komme i behandling, har de 

mulighed for øjeblikkeligt, at kunne komme i gratis misbrugsbehandling ved Katsorsaavik? 

3. De  borgere der er bosiddende udenfor Nuuk, og som har besluttet at komme i behandling, har 

de mulighed for øjeblikkeligt, at kunne komme i gratis misbrugsbehandling ved Katsorsaavik? 

4. Er det reelt set således at de borgere der har ønsket, at komme i behandling, vurderes fra 

Sundhedsvæsenet til at være så langt ude i deres liv, at de partout skal henvende sig i det 

sociale system? 

5. Er det således, at der ikke er valgfrihed til selv, at kunne beslutte hvorvidt man er enten 

alkohol- eller stofmisbruger, og er det derfor, at man kun kan få betalt behandlingen når det 

sociale forvaltningssystem har godkendt det og henviser misbrugeren? 

6. Hvilke krav stiller Sundhedsvæsenet til kommunernes socialforvaltninger i forbindelse med 

borgernes ønsker om behandling, hvilke krav forefindes der eller hvilke indgåede 

samarbejdsaftaler forefindes der? 

7. Er det Naalakkersuisoq for Sundheds opfattelse, at folk der lider af alkohol- eller stofmisbrug 

eller er ludomaner, og hvis disse personer ønsker at få hjælp, at disse ved personlig 

henvendelse har så store problemer, at man partout først skal i samtale i socialforvaltningen 

for at få lov at ansøge – og er det virkelig nødvendigt? 

8. Mener Naalakkersuisoq for Sunhedsområdet at socialforvaltningerne har så lidt at lave, at det 

virkelig skulle være nødvendigt, at man ved siden af det egentlige arbejde i socialforvaltningen 

også skal i samtale med enhver, der ønsker at komme i behandling? 

 (Martha Lund Olsen, Siumut)  

 

Begrundelse: 

Naalakkersuisut skulle med virkning fra 1. januar 2017 tilbyde alle borgere der ønsker det, at kunne komme i 

gratis misbrugsbehandling. Dette til trods har vi flere gange hørt, at såfremt man skulle ønske at komme i 

behandling igennem Katsorsaavik, så skal man stadig søge igennem kommunens socialforvaltning om, at få 

betalt sin behandling. Dette forekommer underligt, idet der er foretaget en særbevilling således, at alle der 

ønsker at komme  i gratis behandling, kan få lov hertil, hvorfor, at det står uklart hvorvidt borgerne stadig 

betaler for deres behandling - hvilket bedes oplyst - om dette er tilfældet. 


